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Zápis 
z online jednání vědecké rady výzkumného institutu
FORPOLIS – Institut pro rozvoj společenství a sídel 

1. Zahájení 

T. Sýkora zahájil jednání, přivítal všechny přítomné a seznámil účastníky s programem jednání.
Program jednání byl zaměřen na téma plánované veřejné akce pro 1. čtvrtletí roku 2024, na
které se vědecká ráda nezávazně shodla na online jednání vědecké rady výzkumného institutu
dne 1. 2. 2024. 

2. Plánované aktivity v 1. čtvrtletí roku 2024; Programové období 2028+, Ústecký kraj

Při diskusi na 2. jednání vědecké rady (28. 11. 2023) došlo ke shodě, že v 1. čtvrtletí roku 2024
se zorganizuje veřejná akce na programové období 2028+, Ústecký kraj. 

Při únorovém online jednání se členové vědecké rady, kteří byli na jednání účastni, nezávazně
dohodli, že na přelomu dubna/května by se zorganizoval workshop/veřejná diskuse/otevřená
konference na téma kohezní politiky po roce 2028. V průběhu tohoto jednání proběhla diskuse
k předběžnému plánu akce se členkami vědecké rady, které se neúčastnily předchozího online
jednání. V rámci diskuse byl odsouhlasen předběžný plán akce:

Na přelomu dubna/května proběhne plánovaný workshop/diskuse či otevřená konference
na téma kohezní politiky po roce 2028 (programové období 2028+, Ústecký kraj)
Plánovaná akce by proběhla v předpokládaném časovém intervalu zhruba 3 hodin (např.
od 16 do 19 hod.)
Akce je plánována v duchu debaty z pohledu rozšíření vědomostí. Cílem by mělo být
pobavit se o tom, jak je vnímáno téma kohezní politiky po roce 2028, kam směřuje Ústecký
region
Na akci by vystoupili nejen pozvaní hosté, ale také T. Sýkora a J. Miškovský, kteří by téma
představili a shrnuli pro relevantní aktéry
J. Miškovský mezitím osloví a zapojí relevantní aktéry z krajského úřadu Ústeckého kraje



 
Na začátku dubna by bylo vhodné zorganizovat řádné jednání vědecké rady (osobně,
nikoliv online), kde by se plánované téma rozpracovalo více detailněji a začala by aktivnější
organizace akce (pozvání hostů, zajištění prostoru pro workshop/diskusi/konferenci,
tvorba propagačního materiálu na akci atd.) (N. Čermáková)
H. Nováková navrhovala, že jedním z pozvaných “hráčů” by mělo být Transformační
centrum Ústeckého kraje
G. Nekolová navrhovala také pozvat Mgr. Ivu Dvořákovou, LL.M., radní Ústeckého kraje
(oblast přípravy a realizace projektů – Fond spravedlivé transformace, fondy Ministerstva
životního prostředí, Ministerstva pro místní rozvoj a jiných), dále např. starostku Litvínova,
která je zároveň předsedkyní komise pro kohezní politiku na Svazu měst a obcí ČR, a další
významné zástupce z měst regionu, také např. Mgr. Jiřího Starého (manažer ITI Ústecko-
chomutovské aglomerace) či dále někoho z Operačního programu Spravedlivá
transformace 
T. Sýkora doplnil k navrhovaným účastníkům všechny MASky v kraji
G. Nekolová také zmínila evaluační zprávu k novému programovému období a navrhovala
pozvat zástupce z MMR, aby z evaluační zprávy shrnuli své závěry
Současně vzhledem k akci Ústeckého kraje (Transformační fórum Ústeckého kraje), která
je plánována na červen 2024, by bylo vhodné téma akce dobře a včas komunikovat kraji,
aby nedošlo ke kolizi témat

T. Sýkora dále navrhoval uspořádat exkurzi do Dolních Břežan: návštěva v unikátní obci (bývalý
starosta Věslav Michalik). Dolní Břežany představují ukázku dobré praxe, konkrétně velmi
dobře zvládnutý rozvoj obce. S myšlenkou exkurze původně přišel Broněk Převrátil (ředitel
inovativní firmy CHART FEROX), který s místostarostkou Dolních Břežan domluvil možnost
návštěvy. 

T. Sýkora se ptá: “Bude možné/pokusíme se sehnat finance na autobusovou dopravu
(např. od ICUKU)?”
Výjezd by byl pro cca 10 konkrétně vybraných studentů a cca 10 “dospělých”

Účastníci jednání projevili o akci do Dolních Břežan zájem. Snahou by bylo uspořádat akci cca
na konci května (konec zkouškového období, kdy už nejsou někteří členové vědecké rady
vázáni rozvrhem, ale zároveň jsou ještě dosažitelní studenti).

Případným dalším bodem příštího online jednání by byla diskuse k ostatním plánovaným
aktivitám pro rok 2024. 



3. Závěry 

Na přelomu dubna/května zorganizovat veřejný workshop/diskusi/otevřenou konferenci
na téma kohezní politiky po roce 2028 (programové období 2028+, Ústecký kraj) 
Oslovit a zapojit relevantní aktéry z Ústeckého kraje (J. Miškovský)
Oslovit a zapojit další navrhované osoby (H. Nováková, G. Nekolová, T. Sýkora)
Na začátku dubna zorganizovat řádné jednání vědecké rady 2024 (osobně, nikoliv online) s
cílem hlouběji rozpracovat téma plánované akce a aktivněji začít s organizací akce (pozvání
hostů, zajištění prostoru na plánovanou akci, tvorba propagačního materiálu k akci atd.)
(N. Čermáková)
Věnovat se dalším plánovaným aktivitám pro rok 2024 (více info v zápisu ze 2. jednání
vědecké rady ze dne 28. 11. 23)

Zapsala: N. Čermáková
V Ústí nad Labem, 7. 3. 2024 


